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Hanga (BVB): Promovarea pietei de capital românesti, un pas înainte al comunitatii

de afaceri din România

Promovarea pietei de capital românesti la statutul de piata emergenta reprezinta un pas înainte pe care îl

face întreaga comunitate de afaceri din România, a declarat, luni, Radu Hanga, presedintele Bursei de

Valori Bucuresti (BVB).

 

"Discutam nu numai despre piata de capital româneasca ca piata emergenta, discutam si despre România ca piata

emergenta. Pasul pe care îl facem acum nu este un pas doar al pietei de capital românesti, ci este un pas înainte pe

care îl face întreaga comunitate de afaceri din România. Povestea Bursei de Valori Bucuresti a început acum 25 de

ani. Discutam atunci la sfârsitul primului an de tranzactionare despre noua companii listate, despre o valoare a

tranzactiilor care se apropia de 26 de milioane de lei. Daca ne uitam unde am ajuns acum, avem masura pasilor

mari pe care i-am facut înainte. Avem listate la Bursa de Valori Bucuresti 370 de companii dintre care un sfert sunt

listate pe piata principala. Sunt companii mari, semnificative pentru economia României. Valoarea tranzactiilor,

daca ne uitam la componenta de actiuni pentru anul trecut, s-a apropiat de 9 miliarde de lei. Daca adaugam si

valoarea tranzactiilor pe instrumente cu venit fix, obligatiuni, ne apropiem de 11 miliarde de lei, iar capitalizarea

totala a companiilor românesti listate se apropie de 110 miliarde de lei. Institutiile statului român au pus piatra de

temelie a reconstructiei Bursei. De asemenea, companiile de stat, companiile private care au utilizat platforma

Bursei de Valori Bucuresti pentru a se finanta", a spus Hanga la evenimentul care marcheaza promovarea pietei

românesti de capital la statutul de piata emergenta secundara.

Acesta a punctat faptul ca BVB are o importanta componenta de imagine pentru orice companie care intra pe piata

de capital.

 

"Dincolo de partea de finantare nu trebuie sa uitam ca Bursa de Valori Bucuresti are o importanta componenta de

imagine. Orice companie care apeleaza la infrastructura Bursei de Valori Bucuresti are acces la o gama larga de

investitori institutionali, persoane private care urmaresc presa, care urmaresc stirile, informatiile legate de

companiile listate, ceea ce înseamna un impuls foarte important pentru dezvoltarea afacerilor pentru dezvoltarea

brandului lor. Am vazut aceasta întâmplându-se atât pentru companii private, cât si pentru companii de stat.

Ramânând în zona companiilor de stat, avem exemple frumoase - Romgaz, Transgaz, Electrica, Transelectrica si

una dintre vedetele zilei de astazi, Nuclearelectrica. Este una dintre cele doua companii românesti care, odata cu

promovarea României la statutul de piata emergenta, intra în structura indicilor pentru piete emergente

administrate de FTSE Russell. Este o masura a succesului pe care companiile de stat l-au avut venind catre Bursa

de Valori Bucuresti", a subliniat oficialul BVB.

 

Hanga a amintit, totodata, ca si Banca Transilvania a intrat în componenta indicilor pentru piete emergente, la fel

si Teraplast Bistrita, aceasta din urma într-o grupa de indici pentru micro-companii.

 

"Lânga Nuclearelectrica avem al doilea nume semnificativ care intra în componenta indicilor pentru piete

emergente - Banca Transilvania. O banca locala nascuta în urma cu 27 de ani la Cluj Napoca, lansata de un grup de

antreprenori locali si care s-a listat la Bursa de Valori Bucuresti acum 23 de ani si a utilizat toate instrumentele pe

care Bursa le pune la dispozitia companiilor listate. Lânga acestea ne asteptam sa vedem multe alte companii din

zona celor mari care sa intre, pe masura ce îndeplinesc criteriile de lichiditate, în structura indicilor. Ne uitam,

desigur, si la companiile din esalonul 2, companii care într-o faza initiala de crestere. Avem aici un prim exemplu,

Teraplast Bistrita, care ca urmare a promovarii României la statutul de piata emergenta a fost inclusa într-o familie

de indici destinati micro-companiilor", a sustinut Radu Hanga.

 

Piata de capital din România a fost inclusa în indicii furnizorului global de indici FTSE Russell pentru Pietele
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Emergente începând din data de 21 septembrie 2020.

 

Furnizorul global de indici FTSE Russell a anuntat, pe 26 septembrie 2019, ca România a fost promovata de la

statutul de Piata de Frontiera la statutul de Piata Emergenta Secundara, iar decizia va deveni efectiva începând cu

septembrie 2020.

 

În luna aprilie a acestui an, FTSE Russell a confirmat ca România este pe cale sa fie inclusa în indicii FTSE de

piete emergente în cadrul revizuirii din septembrie 2020. Verificarea eligibilitatii pentru includerea în indici se

bazeaza pe datele de tranzactionare de la 30 iunie 2020. Pentru ca o companie sa îndeplineasca criteriul de

lichiditate, aceasta trebuie sa aiba o lichiditate mediana lunara de cel putin 0,05% pentru minim 10 din 12 luni.

Masurarea lichiditatii, conform metodologiei FTSE Russell, se realizeaza pentru fiecare companie ca raport dintre

mediana lunara a volumelor tranzactionate zilnic si numarul de actiuni free float.

 

Pe baza calculelor Bursei de Valori Bucuresti (BVB) si a valorilor curente privind numarul de actiuni considerate

free float, la sfârsitul lunii martie 2020, doua companii românesti sunt pe cale sa fie incluse în indicii de Piata

Emergenta ai FTSE Russell, respectiv Banca Transilvania (TLV) si S.N. Nuclearelectrica (SNN).

 

Decizia FTSE Russell de promovare a României la statutul de Piata Emergenta de la cel de Piata de Frontiera a

fost luata dupa ce tara s-a aflat timp de trei ani pe lista de monitorizare.
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